
Zápis ze 45. schůze Komise pro životní prostředí 

konané dne 19. 6. 2025 od 09:00 hod. na OÚ Vestec 

 

Přítomní členové KŽP:    Přítomní hosté KŽP: 

Ing. Roman Fritschka (RF)    Tibor Švec, starosta (TŠ)  

Ing. Miloš Koc (MK)     Ing. Jiří Řízek, místostarosta (JŘ)  

Mgr. Jana Železná (JŽ)    Matěj Zrucký (MZ)  

Mirek Pašek (MP)     PhDr. Hana Vaněčková (HV) 

 

Program schůze: 

1. Kontrola úkolů z minulé schůze 

2. Téma – stav dřevin v obci  

3. Různé 

 

1. Kontrola úkolů z minulé schůze (nové i průběžné úkoly) 

Nová obecně závazná vyhláška o volném pohybu psů 

RF informoval o tom, že návrh přílohy OZV diskutovaný na minulé schůzi KŽP byl následně 

projednán s MV ČR a z toho jednání vznikla zcela nová podoba OZV vč. nové grafické přílohy, 

vše následně schválené MV ČR. Nová OZV definuje zastavěné území na kterém obec reguluje 

pohyb a výcvik psů (oproti dosavadní verzi OZV jsou doplněné nové lokality) a současně 

v textu pod čarou OZV nově odkazuje i na ostatní navazující legislativu, která tuto 

problematiku řeší. Text návrhu OZV byl rozeslán členům a hostům KŽP předem a jelikož 

nebyly připomínky tak byl návrh předán obci do schvalovacího procesu. Novou OZV 

projednala rada obce a schválilo zastupitelstvo obce dne 18. 6. 2025 přičemž OZV vstoupí 

v účinnost 15. dne následujícího po dni vyhlášení. RF bude o nové OZV informovat i Obecní 

policii Vestec. V rámci informování veřejnosti o nové OZV (Vestecké listy, web apod.) bude 

zdůrazněna i navazující legislativa, aby měli občané komplexní informaci. 

Současně byla diskutována problematika neuklizených psích exkrementů. HV informovala o 

přípravě akce Ukliďme Česko, která se uskuteční v termínu 20. 9. 2025 a stejně jako minulý 

rok se aktivně zúčastní vestečtí majitelé psů. Proběhne koordinovaný sběr psích exkrementů 

a osvěta veřejnosti. Snahou je zapojit do úklidu veřejných prostranství i nejmenší generaci, 

ideálně ve spolupráci s RC Baráček nebo MŠ Vestec, ovšem jen do sběru ostatních 

(netoxických) odpadků. RF přislíbil součinnost v rámci této akce. 



 

Sledovat výskyt invazivních rostlin 

Problematiku průběžně sleduje a řeší v rámci údržby zeleně v obci TS, příspěvková 

organizace. Nově byla diskutována otázka šíření rostlin zlatobýlu, a to ve vybraných lokalitách 

obce.  

Zelená páteř, trvalkové záhony, retenční nádrže. 

Členové i hosté KŽP kladně hodnotí stav i vzhled těchto nově budovaných záhonů. MZ osvětlil 

důvody pro nahrazení dosavadních keřů skalníku trvalkovými záhony v lokalitě Ve Stromkách 

/ Okružní, a také praktické důvody pro budování těchto trvalkových záhonů na vybraných 

pozemcích zejména podél komunikací, kde není efektivní běžná sezónní údržba trávníku. 

Parčík podél ulice V Úhoru 

TŠ informoval o připravenosti obce k realizaci tohoto projektu, jelikož příslušná dokumentace 

je hotová a prostředky v rozpočtu obce jsou vyčleněné. Doposud došlo k přesazení některých 

(občany) vysazených stromů na vhodnější místa tak, aby to nekolidovalo s budoucími 

úpravami. Před tím než dojde k realizaci, je však nutné prodiskutovat finální podobu projektu 

a případná variantní řešení s místními vesteckými občany, pro které je projekt budován a 

z jejichž iniciativy byla celá akce připravována. K diskusi či k objasnění záměru je např. 

umístění kontejneru na bio odpad, dále kontejnerů na tříděný odpad a stejně tak i výběr typu 

dětského prvku, který zde bude nově umístěn. JŽ sjedná s místními občany schůzku na kterou 

bude pozván i TŠ. 

Komunitní zahrada 

RF informoval o uskutečnění akce Víkend otevřených zahrad, která měla i přes deštivé počasí 

pozitivní odezvu od návštěvníků. Další podobné akce chystáme. 

Stížnosti a podněty od občanů jsme neobdrželi, proto tento bod nebyl projednáván. 

2. Téma – stav dřevin v obci  

RF předložil členům i hostům KŽP několik případů kdy v rámci intravilánu obce dochází 

k usychání nebo jinému poškozování dřevin, a to na soukromých i na obecních pozemcích, 

zejména v ulicích K Jahodárně, Javorová, U Strouhy. V rámci diskuse bylo konstatováno, že 

JSDH resp. TS budou zmíněné případy sledovat a řešit tak, aby nedocházelo k poškozování 

dřevin na pozemcích obce resp. aby bylo zabráněno pádu dřeviny tam kde tomu stav dřeviny 

odpovídá (MZ). V rámci diskuse bylo dále zmíněno, že v ulici Rákosová byly dosavadní dřeviny 

(jeřabina - různé druhy) nahrazeny odolnější, a tedy vhodnější dřevinou (dřezovec trojtrnný). 

Jako zcela nevyhovující se jeví stav některých dřevin v ulici U Strouhy, což sleduje a řeší TS 

(MZ). Obec připravuje rekonstrukci ulice U Strouhy, a tedy i novou výsadbu dřevin v této 

lokalitě. 



3. Různé 

V rámci tohoto bodu nebyly vzneseny další podněty. 

Termín konání příští schůzce KŽP je 2. 10. 2025 od 9:00 hod. na OÚ. 

V průběhu letního období byla současně navrhnuta společná prohlídka obce (dendrologická 

stezka apod.) ve formě cyklovýletu, zatím bez konkrétního termínu. 

 

Zapsal: 

 

Roman Fritschka v.r. 

Ve Vestci dne 25. 6. 2025 

 

 

 

 

 

 


